
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 9
Nedvězí

Č. 6 / 2024 03. 06. 2024 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Tomčan Viliam, Ing. et Ing., Baláš Josef, Blaha Jan, Janáková Irena, Mgr., Obšilová Věra,
Živná (Fišerová) Ivana, Ovečková Alena, Voráč Jan, Černohouz Luboš, Kikal Jan

Omluveni: Bulvová Eva

Hosté: zástupce MPO p. Dostál

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

Usnesení:
Program přijat

Komise souhlasí
Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0

1.1 Informace o programu Nedvězských slavností

1.2 Anketa na Nedvězských slavnostech

1.3 Informace o realizaci povrchu uličky Jil./Prašná

1.4 Výběr polních cest k navrácení jejich původnímu účelu

1.5 Návrh umístění betonových sedaček - kostek

1.6 Informace o parkovišti u školy

1.7 Informace o přechodu na ulici Štúrova

1.8 Informace o průběhu realizace cyklostezky

1.9 Informace o čerpání prostředků

1.10 Různé

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Vystoupení zástupce MPO p. Dostála
p. Dostál informoval o o odcizení znašek Zákaz vjezdu  motorových vozidel před mostem do Nemilan. Komise
vyzývá občany ke vnímavosti a  aktivnímu jednání, v případě, že budou svědky protiprávního jednání, je potřeba
neprodleně kontaktovat tel. č. 156. V případě odcizení značek se může jednat i o trestný čin. 
Komise upozorňuje občany, že trasa do Nemilan není průjezdná pro osobní automobily.
p. Dostál dále informoval o převezení kamery u obchodu do opravy.

3 Vystoupení hostů



4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Ořez javoru v ulici Neklanova - V realizaci

Starší požadavky

Zápis č. 3/2024 ze dne 04. 03. 2024: Měření rychlosti vozidel v ulici Štúrova a Jilemnického - Předáno

5 Projednávané záležitosti

5.1 Informace o programu Nedvězských slavností
Komise projednala organizační záležitosti při pořádání Nedvězských slavností, na organizaci akce se v rámci
KMČ přímo podílí Irena Janáková, Jan Voráč, Jan Blaha a Viliam Tomčan. Program slavností je k dispozici na
webu www.Nedvezi.eu , dále na facebooku, byl také rozeslán ke zveřejnění sousedním komisím v Slavoníně a
Nemilanech.

5.2 Anketa na Nedvězských slavnostech
Komise zorganizuje anketu občanů Nedvězí za účelem zjištění přesnějších požadavků na realizaci investičních
akcí v obci. Očekáváme tímto větší četnost odpovědí oproti průzkumu na veřejné schůzi a také vyvolání veřejné
diskuse k tomuto bodu.

5.3 Informace o dokončení části povrchu uličky Olomouc-Prašná
V uplynulém týdnu realizovaly TSMO plánovanou opravu povrchu spojovací uličky Jilemnického-Prašná. Byl
dodržen plánovaný rozpočet a výčet prací i délka úseku oproti rozpočtu částečně překročena. Na základě
požadavku několika členů, KMČ žádá zástupce TSMO o předložení dodatečného položkového rozpočtu dle
skutečně provedených prací. 

5.4 Výběr polních cest k navrácení jejich původnímu účelu
Komise dlouhodobě usiluje o navrácení původnímu účelu u katastrálně evidovaných polních cest. Týká se
polních cest v katastrálních územích Nedvězí, Slavonín, Nemilany i Bystročice, které bezprostředně souvisí s
intravilánem Nedvězí. Jde zejména o parcelní číla  1201; 10000/24; 1206/3; 1206/4; 1000/35; 1200; 362; 291/5;
376; 1102/7; 1195; 384; 1208/4 a také pozemek 367/9. Pozemky jsou aktuálně pronajaty zemědělským
subjektům, rozorány a používány k zemědělské činnosti. KMČ žádá majetkoprávní odbor MMO o projednání
této záležitosti a předložení návrhu kroků vedoucích k realizaci obnovy polních cest. Naším záměrem je v
případech, kde to umožní zejména šířkové parametry výsadba ovocných stromů, v ostatních případech pak
osázení keři. Díky těmto krokům očekáváme snížení hlučnosti a prašnosti v obci, zlepšení podmínek pro
rekreační využití a také využití pro lesní zvěř.

5.5 Návrh umístění betonových sedaček - kostek
Komise projednala možnost umístění betonových kostek na území Nedvězí. Tímto krokem chce zajistit místo
pro sezení, ale i omezit vozidla vjíždějící na zelené plochy  a také zamezit odorávání zelených pásů při
zemědělské výrobě. Kostky KMČ navrhuje umístit na pozemcích města za budovou Jednoty, na nově
osazovaném trojúhelníku v ulici Štúrova, podél cyklostezky na Bystročice a také u beachvoleybalového hřiště.

5.6 Informace o parkovišti u školky
Předseda KMČ informoval o požadavku tvorby projektové dokumentace pro parkovací místa u školky v ulici
Neklanova. Po jednání s vedoucím odboru investic Ing. Drešrem přihlíží KMČ ke kapacitním možnostem odboru
investic a žádá v této souvislosti o realizaci projektu této akce v roce 2025.

5.7 Informace o přechodu na ulici Štúrova
Předseda komise informoval o započetí projektových prací na přechodu pro chodce v ulici Štúrova. Akci na
MMO  zajišťuje vedoucí odboru dopravy a územního rozvoje Ing. Klévar.

5.8 Informace o průběhu projektu cyklostezky
Předseda komise informoval o dohodě o odkupu posledního chybějícího pozemku, který umožní přivést
cyklostezku od ulice Václava Buriana k zadnímu mostu směrem na Slavonín. V této souvislosti budou v červnu
započaty práce na projektové dokumentaci k cyklostezce, které byly komisí na minulých jednáních potvrzeny. 
Věříme, že roce 2025 bude k dispozici stavební povolení k této akci. Zástupci komise budou v červnu pozváni
na setkání s projektanty přímo na trasu.
Komise vyhověla žádosti. p. Černohouze o uvedení následujícího prohlášení:  
"   V minulém volebním období byla KMČ odsouhlasena trasa cyklostezky Nedvězí-Slavonín dle studie Ing.
Tužína. Cyklostezka byla plánována převážně parcelou statutárního města Olomouc p.č. 1220/1. Dle této studie
byla cyklostezka zařazena do Dlouhodobého plánu investic. Pan Černohouz nesouhlasí s návrhem o změně



trasy cyklostezky Nedvězí-Slavonín převážně parcelou 1215 - současná polní cesta."

5.9 Informace o čerpání prostředků
Předseda komise informoval o čerpání prostředků komise, v návaznosti na přípravu Nedvězských slavností
komise zajistila pronájem ploch v restauraci Na Hřišti a také u SFK Nedvězí. 

5.10 Různé
Předseda komise informoval o stavu sečí v Nedvězí, poslední seč proběhla 17.5. a KMČ očekává, že další seč
bude zajištěna nejpozději do 17.6.2024. Na dětském hřišti výše trávy opět překonává 20 cm.
KMČ se v rámci výsadby a ozelenění trojúhelníka obrací na odbor životního prostředí, Nabízíme dosud
neosázenou plochu k realizaci výsadeb dle projektu v rámci tzv. náhrad. Stejně tak KMČ navrhuje osadit pás
podél cyklostezky do Bystročic jedlými keři, nejlépe arónií. Snížíme tím odorávání zeleného pásu. Stejně tak je
možné zvážit dosadbu i přímo za fotbalovým hřištěm.
Předseda informoval také o probíhajícím jednání s ŘSD ve věci dosadby chybějících stromů podél dálnic
D46/D35.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Obnova polních cest

Komise dlouhodobě usiluje o navrácení původnímu účelu u katastrálně evidovaných polních cest. Týká se
polních cest v katastrálních územích Nedvězí, Slavonín, Nemilany i Bystročice, které bezprostředně souvisí s
intravilánem Nedvězí. Jde zejména o parcelní čísla  1201; 10000/24; 1206/3; 1206/4; 1000/35; 1200; 362;
291/5; 376; 1102/7; 1195; 384; 1208/4 a také pozemek 367/9. Pozemky jsou aktuálně pronajaty zemědělským
subjektům, rozorány a používány k zemědělské činnosti. KMČ žádá majetkoprávní odbor MMO o projednání
této záležitosti a předložení návrhu kroků vedoucích k realizaci obnovy polních cest. Naším záměrem je v
případech, kde to umožní zejména šířkové parametry výsadba ovocných stromů, v ostatních případech pak
osázení keři. Díky těmto krokům očekáváme snížení hlučnosti a prašnosti v obci, zlepšení podmínek pro
rekreační využití a také využití pro lesní zvěř.

2 Projektová dokumentace parkovacích míst u školky v Nedvězí

KMČ přijala informaci vedoucího odboru investic Ing. Drešra o kapacitním možnostem odboru investic a žádá v
této souvislosti o přípravu projektové dokumentace parkovacích míst u školky v Nedvězí v roce 2025.

3 Výsadby na trojúhelníku a podél cyklostezky

KMČ se v rámci výsadby a ozelenění trojúhelníka obrací na odbor životního prostředí, nabízíme dosud
neosázenou plochu k realizaci výsadeb dle projektu v rámci tzv. náhrad. Stejně tak KMČ navrhuje osadit pás
podél cyklostezky do Bystročic jedlými keři, nejlépe arónií. Snížíme tím odorávání zeleného pásu. Stejně tak je
možné zvážit dosadbu i přímo za fotbalovým hřištěm.

8 Obecné informace

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 6 / 2024

Datum schválení zápisu: 09. 06. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Tomčan Viliam, Ing. et Ing.

Zapsal/a:
Tomčan Viliam, Ing. et Ing.

Ověřil/a:
Ovečková Alena


